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Miriam Faltová
Dáváme TOPKU dohromady
Vážení kolegové,
po několika letech nás letos neče-
kaly žádné volby, kterých bychom 
se jako strana přímo účastnili.  
I přesto – a možná právě proto, 
jsme naše síly o to více vložili do 
několika zásadních projektů, díky 
kterým i nadále posilujeme naši 
značku a upevňujeme kompeten-
ce v tématech, kde se chceme sil-
ně profilovat. Zároveň se již nyní 
velmi intenzivně připravujeme na 
příští rok, kdy nás čekají hned troje 
volby.

Na jaře jsme připravili 
kampaň Myslíme na bu-
doucnost, která se za-
měřuje 4E: ekonomiku, 
ekologii, Evropu a euro.  
S ekonomickou odbornos-
tí a proevropským směřováním je 
naše strana spojována dlouhodo-
bě a jedná se o témata, která si 
nesmíme nechat vzít. Ekologie a 
ochrana životního prostředí jsou 
pak lakmusovým papírkem toho, 
že nám na budoucnosti opravdu 
záleží a že jsme strana, která tu 
chce dalším generacím zanechat 
lepší místo pro život.

Realizovali jsme výjezdy do kra-
jů, díky kterým ukazujeme našim 
voličům i členům, že nás jejich pro-
blémy zajímají a chceme je řešit. 
V každém kraji, v každém městě  
i obci a všude tam, kde máme do-

statek sil a chuti měnit věci k lepší-
mu. Setkáváme se s místními lidmi 
a vidíme jejich problémy, ale také 
se snažíme načerpat to, v čem nás 
inspirují. Energie a výsledky mno-
hých z vás na lokální úrovni nám 
dávají pocit, že to má smysl.

V posledních týdnech jsme spus-
tili kampaň Česko musí zrychlit. 
Jedná se o plán devíti bodů, které 
mají nasměrovat naši zemi smě-
rem k modernímu, nebyrokratic-
kému a prosperujícímu státu. Na 
tom, že momentálně stagnujeme, 

se shoduje široká i odborná ve-
řejnost a my chceme nabídnout 
funkční řešení do těžkých časů. 
Tak, jako jsme to vždy uměli.  

V nejbližší době nás čeká přípra-
va na volby do Evropského parla-
mentu. V těch budeme kandido-
vat v koalici SPOLU a naší ambicí 
musí být tyto volby vyhrát. V rám-
ci trojkoalice máme velmi dobré 
vztahy a v minulých letech jsme 
voličům ukázali, že spojení po-
dobně smýšlejících stran je cesta 
k úspěchu. Rok před volbami do 
Poslanecké sněmovny by pak dal-
ší úspěch SPOLU znamenal velké 

oživení pro značku, ale i pro TOP 09. 
Velkým varováním pro nás na-
opak může být Slovensko, kde se  
i díky osobním ambicím mno-
ha politiků nepodařilo podobně 
smýšlející strany sjednotit a mno-
hé z nich pak zůstaly pod hranicí 
volitelnosti. Jaké to má na Sloven-
sku důsledky, vidíme dnes všichni 
v podobě nově složené vlády. Tak 
jako v roce 2021, pouze týmovost, 
obětavost v kampani i některé 
ústupky (které ale musí udělat 
všechny strany) nám pomohou 
uspět. 

Chtěla bych vám na tom-
to místě všem poděkovat 
za to, co pro stranu děláte. 
Každý z vás reprezentu-
je značku TOP 09 v době, 
která pro nikoho z nás 

není jednoduchá. V době, kdy jsme 
pod tlakem nejenom opozice, ale 
také cizích mocností a všudypří-
tomných dezinformací. Speciál-
ní poděkování pak patří mému 
týmu v hlavní kanceláři, který na 
sebe často bere nejenom velkou 
dávku stresu, ale rovněž obětuje 
mnoho osobního volna pro to, aby 
se nám jako straně dařilo. Není to 
samozřejmost a nikdy jsem to tak 
nebrala. Ale zároveň vím, že po-
kud se bude dařit nám jako stra-
ně, bude se dařit i celé zemi. 
A právě proto to všichni děláme.
Miriam Faltová
generální sekretář TOP 09

Chtěla bych vám všem  
poděkovat za to,

co pro stranu děláte
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Poslední dva roky byly těžkou 
zkouškou nejen pro celou Českou 
republiku, ale pro celý svět. Sotva 
jsme se dokázali vypořádat s pan-
demií Covid-19, zasáhly nás krize 
válečná, ekonomická i energetic-
ká. Přesto jsem moc ráda, že jsme 
se jako TOP 09 dokázali i za těchto 
zásadních okolností držet svého 
programu i toho, co jsme si vytyči-
li na posledním sněmu.

Tehdy na podzim roku 2021 jsem 
zdůrazňovala nutnost další spo-
lupráce mezi demokratickými 
stranami. Ještě jsme prožívali do-
zvuky povolební euforie, nicméně 
měli jsme před sebou další volby, 
senátní a komunální, a především 
spoustu práce ve vládě. 
Spolu s našimi koaličními part-
nery nadále úspěšně nacházíme 
společnou řeč. A hlavně máme 
výsledky.

Loni jsme zajistili českým domác-
nostem i firmám dostatek ener-
gií, jejichž cenu jsme zastropovali,  
a pracujeme na ještě větší nezá-
vislosti na dodavatelích z totalit-
ních zemí. Česká republika byla 
ještě donedávna závislá na rus-
kém plynu z 97 procent, dnes jsme 
díky práci vlády Petra Fialy na Rus-

ku nezávislí. Obrovskou kompe-
tenci také prokázal ministr zdra-
votnictví Vlastimil Válek, který se 
svým týmem úspěšně řešil dozvu-
ky pandemie Covid-19 a praco-
val na zlepšení péče v oblastech 
vzácných onemocnění, onkolo-
gie, dostupnosti péče a očkování. 
Jako první ministr zdravotnictví 
prosadil předvídatelnou valori-
zaci plateb za státní pojištěnce,  
a tedy dostatek peněz do zdra-
votnictví. Helena Langšádlová 
zase dokázala vést úspěšná jed-
nání o zachování peněz v rozpoč-
tu na vědu a výzkum. 

Vláda intenzivně řeší důsledky 
války na Ukrajině a jednoznač-
ně úspěšné bylo i předsednictví 
Rady EU. Během něho byl hlas 
naší země jasně slyšet a formoval 
postoje k válce na Ukrajině i způ-
soby řešení energetické krize. 

TOP 09 u těchto zásadních řešení 
hrála jednu z klíčových rolí. Byli 
jsme silní v tématech, která “Top-
ka” přináší odjakživa, ať už je to 
rozpočtová zodpovědnost či dů-
raz na prozápadní “havlovskou 
diplomacii”. Tímto pro nás práce 
ani zdaleka nekončí, máme před 
sebou minimálně ještě dva roky 

vlády. Pominu-li výzvy bezpeč-
nostní, je naším největším úkolem 
dát dohromady veřejné finance, 
ke kterým předchozí vlády přistu-
povaly s populistickou lehkováž-
ností. Úsporný balíček i důcho-
dová reforma jsou kroky, které k 
tomu bezesporu povedou. Stejně 
tak potřebujeme nakopnout eko-
nomický růst – jak na to odpoví-
dá náš devítibodový plán “Česko 
musí zrychlit”.

Tato nezbytně nutná opatření 
se dotknou celé společnosti, ale 
zároveň dbáme na udržení soci-
álního smíru, což se daří. Opozice 
záměrně lidi děsí černými scé-
náři a vyvolává dojem blížící se 
apokalypsy. Je naprosto zásadní, 
abychom i nadále mluvili s lidmi 
tváří v tvář a vysvětlovali jim naše 
řešení. Mám radost, že to “Topka” 
už dávno dělá a jezdí do všech 
koutů republiky. Máloco je pro 
nás politiky tak důležité jako pří-
má zpětná vazba přímo od lidí. 
Děkuji všem, kteří se na našich 
setkáních s lidmi podílí. Věřím, že 
i díky tomu se podaří, aby naše 
hodnotová, prozápadní a odpo-
vědná politika rezonovala ještě 
mnohem více. Česko musí zrychlit. 
Ve svých rukou to má každý z nás. 

Markéta Pekarová Adamová

Úkol pro další léta? 
Mluvme více s lidmi



Tomáš Czernin
Dáváme republiku dohromady

Za poslední dva roky se toho hod-
ně změnilo. Vyměnili jsme opo-
ziční lavice za odpovědnou roli ve 
vládě a slíbili jsme lidem změnu. 
Po promrhaných letech konjunk-
tury, kdy v České republice vlá-
dl chaotický agrobaron, jsme 
dostali příležitost dát 
zemi opět dohromady. 
Nechci hledat alibi, ale 
přiznejme si, že jsme do-
stali do péče zemi, kte-
rá nebyla v nejlepší kondici  
a navíc čelila donedávna ještě ne-
představitelným výzvám. Česká 
republika byla před dvěma lety 
v kondici bývalého atleta, který 
musí zaběhnout maraton poté, co 
strávil několik let přejídáním se ve 
fastfoodech, ležením na kanapi  
a vytrvalou konzumací alkoholu.

Veřejné finance před dvěma lety 
připomínaly trhací kalendář, stát-
ní správa byla přebujelá a plná 
všehoschopných úředníků a “lov-
ců pokut”. Důchodový systém byl 
zase časovanou bombou, zdra-
votnictví zdecimované a demoti-
vované lety nezvládnuté pande-
mie, která zasadila tvrdý direkt 
celému českému hospodářství.  
A to ani nemluvím o tom, že nám 
za humny propukla naprosto šíle-
ná válka. 

Chtěl bych poděkovat všem po-
slancům, našim ministrům, sená-
torům, europoslancům, ale i lidem, 
kteří působí v místních samosprá-
vách za to, že ani v této nelehké si-
tuaci nesložili zbraně a nesklouzli 
k lacinému populismu.

Možná to tak vždy na první pohled 
nevypadá, ale máme za sebou kus 
poctivé práce. Velmi  nerad bych 
na někoho zapomněl, ale přece 
jenom bych chtěl uvést pár kon-
krétních případů. Rád jsem kryl 
záda naší předsedkyni Markétě 
Pekarové Adamové, která úspěšně 
vedla nejen TOP 09 a Sněmovnu, 
ale dokázala program naší stra-
ny prosazovat během mnohdy 
nekompromisních jednání s koa-
ličními partnery. Chtěl bych také 
smeknout před prací ministra 
zdravotnictví Vlastimila Válka, kte-
rý převzal jeden z nejtěžších resor-
tů zrovna v okamžiku, kdy vrcholila 
pandemie Covid-19. Ministr Válek 
obstál při řešení nedostatku léků 
a do toho dokázal ve složité době 
prosazovat úkoly, které si naše vlá-
da stanovila ve svém programo-
vém prohlášení. Za všechny jmenuji 

například automatickou valorizaci 
plateb za státní pojištěnce, dříve 
věc naprosto nepředstavitelnou. 
Děkuji také ministryni Heleně Lan-
gšádlové, která dokázala v napnu-
tém státním rozpočtu udržet tolik 
potřebné finance. Možná je to 

pro nás “topáky” samo-
zřejmost, ale chtěl bych  
v neposlední řadě podě-
kovat všem, kteří po ruské 
agresi na Ukrajině zacho-

vávají pevná a čitelná stanoviska.

Dnes je naše vláda v poločase  
a úkoly, které musí řešit, jednodu-
ché nejsou. Jsou však nezbytné. 
Konsolidace veřejných financí  
a řešení neudržitelného systému 
penzí navíc nepřinesou naší vlá-
dě masovou oblibu a budou bolet 
téměř každého z nás. Povinnost 
pravdivě pojmenovávat i zneklid-
ňující společenské situace a záro-
veň nabízet věcnou cestu k jejich 
řešení je ryzí součástí DNA TOP 09. 
V jednom z volebních hesel jsme  
v minulosti tvrdili, že “neuhneme” 
a v duchu tohoto hesla pracujeme 
nadále. Jsem přesvědčen, že jestli 
někdo může dát zlenivělého “at-
leta” jménem Česká republika do-
hromady, pak je to právě TOP 09. 

Ministr Válek obstál při 
řešení nedostatku léků
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Jan Jakob
Jsme sehraný tým

Ruská agrese na Ukrajině, dezin-
formační válka nebo energetická 
krize představují náročné výzvy 
pro Českou republiku i všechny její 
obyvatele. 

Procházíme testem soudržnosti 
i pevnosti našeho ukotvení v ali-
ančních strukturách. 
Jsem rád, že naše 
vláda zaujala jasný 
prozápadní postoj  
a nastartovala huma-
nitární i vojenskou pod-
poru napadené Ukraji-
ny, ve které nepolevuje. 
Navíc dokázala snížit naši energe-
tickou závislost na Rusku. 
 
Během náročných jednání v Po-
slanecké sněmovně je pro mě 
velmi důležitá spolupráce ce-
lého našeho poslaneckého klu-
bu. Jsem hrdý, že v TOP 09 jsme 
dobře sehraný tým plný od-

borníků na nejrůznější témata, 
kteří spolu věcně diskutují, na-
vzájem se doplňují a podporují.  
 
Po minulé vládě, která si své voli-
če kupovala populistickým roz-
hazováním veřejných peněz, mu-
sela naše vládní koalice šlápnout 

na brzdu a začít šetřit. Přestože 
bych si škrty v rámci ozdravného 
balíčku dokázal představit větší, 
oceňuji, že se v rámci pětikoalice 
podařilo dosáhnout rozumného 
kompromisu. Zároveň jsme v sou-
ladu s dlouhodobými prioritami 
TOP 09 v oblasti vzdělávání do-
kázali prosadit nulovou sazbu 

DPH pro knihy včetně učebnic. Vě-
řím, že tento krok má význam pro 
celou společnost, její vzdělanost 
a do budoucna přinese mimo jiné 
zlepšení mediální gramotnosti  
v České republice. 
 
Nezávislost médií veřejné služby 

a zajištění jejich dlouhodo-
bě udržitelného financová-
ní je jednou z mých priorit. 
Dobrou zprávou je, že jsme 
se v koalici dokázali domlu-
vit na zvýšení koncesionář-
ských poplatků a rozšíření 
okruhu poplatníků tak, aby 

odpovídal současným technic-
kým možnostem, kdy je například 
běžné sledovat televizi na mobil-
ních zařízeních. Podařilo se nám 
také zapojit senátory do volby 
radních České televize a Českého 
rozhlasu, a posílit tak nezávislost 
obou institucí na aktuálním slo-
žení Poslanecké sněmovny. 

Jsem hrdý, že v TOP 09 
jsme dobře sehraný tým 

plný odborníků
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Pokračujeme ve SPOLUpráci

Slíbili jsme vám, že dáme Česko dohromady a svůj slib 

splníme. Důvěra, kterou jste nám v rámci koalice SPOLU 

dali ve sněmovních, senátních i komunálních volbách, 

je pro nás nadále závazkem. Chceme na něj navázat 

i v příštím roce ve volbách do Evropského parlamentu. 



Jezdíme za vámi do všech koutů republiky

Dva roky ve vládě nebyly jen o práci ve Sněmovně, Sená-

tu a ve vládě. Naše roadshow jsme věnovali představení 

programu 4E a kampaním Myslíme na budoucnost a My 

jsme Evropa. Miloš Nový vysvětloval studentům po celé 

republice, proč je třeba přijmout euro už do roku 2030. 

Markéta Pekarová Adamová zavítala na akademickou 

půdu na Palackého v Olomouci. Zaplnili jsme sály od Plz-

ně přes Nymburk až po Olomouc. Byla to jízda, ve které 

budeme pokračovat!

Pokračujeme ve SPOLUpráci

Slíbili jsme vám, že dáme Česko dohromady a svůj slib 

splníme. Důvěra, kterou jste nám v rámci koalice SPOLU 

dali ve sněmovních, senátních i komunálních volbách, 

je pro nás nadále závazkem. Chceme na něj navázat 

i v příštím roce ve volbách do Evropského parlamentu. 

Jsme ve vedení Sněmovny i Senátu

TOPka má poprvé ve své historii zástupce ve vedení obou komor Parlamentu. 

Markéta Pekarová Adamová v čele Sněmovny mimo jiné pracuje na tom, aby byla 

tato instituce přístupnější a otevřenější lidem. Tomáš Czernin se zase stal místo-

předsedou komory Horní.

Patříme na Západ

TOP 09 se od začátku konfliktu na Ukrajině postavila na stranu napadené země. 

Pevně jsme navazovali na spolupráci se Slovenskem a prezidentkou Zuzanou Čapu-

tovou. Poté, co byl českým prezidentem zvolen Petr Pavel, se nejvyšší ústavní činitelé 

opět začali společně potkávat a naše předsedkyně byla pochopitelně u toho.



Michal Kučera
Deagrofertizace  
a podpora investic

Vezmu to bez dlouhých úvodů. 
V zemědělství jsme změnili 
nastavení dotací. Malí a střední už 
nejsou biti na úkor těch velkých. 
Bavíme se o zvláštní podpoře 
vůči rodinným farmám. Rušíme 
dotace pro potravinářský 
sektor. To celé můžeme 
nazvat deagroferitizace  
a bezpochyby se to daří.

Druhá změna, která, věřím, po-

sune naši zem, je podpora stra-

tegických staveb. Začalo to ne-

utěšeným stavem, kdy stavíme 

pomaleji než v Polsku a křižovatka 

Evropy je spíše zácpou kontinentu. 

Nedokážu si představit, že takhle 

pomalu se budeme rozhodovat 

třeba v případě výstavby jader-

ných elektráren. Zákon o podpoře 

strategických staveb není hotová 

změna, ale velmi dobře nastarto-

vaná a tak nutná.

Základní strategickou komoditou 

jsou energie. Máme tři úspěchy 

- snazší výstavbu obnovitelných 

zdrojů a sdílení energie. Uvolňu-

jeme prostor pro nové technolo-

gie, jako je agrivoltaika, která má 

zajímavé výsledky a samozřejmě  

u nás v Ústeckém kraji děláme vše 

pro to, aby byla zahájena těžba 

lithia a návazné procesy. Není to 

spásné pohádkové řešení všeho, 

ale máme šanci využít velkého 

bohatství, které nám naše Krušné 

hory nabízí, ale tak, aby to bylo 

přínosné pro region a těžba 

nepoškodila okolní přírodu 

a krajinu.

Třetím bodem je Krušnoho-

ří, tedy CHKO Krušnohoří, 

jehož vznik tato vláda dala 

do svého programového prohlá-

šení a zahájila přípravy vyhláše-

ní CHKO, aby toto pohoří mělo 

ochranu, které si zaslouží. Symbo-

licky tak skončí doba, kdy tyhle 

hory byly symbolem devastační 

politiky komunistů a jejich plun-

drování naší země.

Základní strategickou 
komoditou jsou 

energie
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Herbert Pavera
Jít “SPOLU” mělo a má smysl

Možná se někomu bude zdát, že 
dva roky utekly a moc se toho ne-
stalo. Ale opak je pravdou. 
Jsme součástí vlády se dvěma 
ministry, máme předsedkyni Po-
slanecké sněmovny, místopřed-
sedu Senátu a v době, která vů-
bec není jednoduchá z důvodu 
válečného konfliktu na Ukrajině 
a energetické krize, se nám daří 
společně pootáčet 
kormidlem správným 
směrem. Dnes už je 
všem jasné, že velké 
změny nelze dělat 
mávnutím proutku  
a že ty změny i trochu bolí lidi i spo-
lečnost. I přes širokou koalici stran  
a názorů dokážeme najít shodu 
na strategických věcech, malými 
legislativními kroky zlepšujeme 
život nejen občanům, ale i firmám,  
a hlavně dokazujeme, že i politika 
se dá dělat slušně a poctivě.

Na minulém sněmu jsem ve 
svém projevu zmínil, že bych 
chtěl být i nadále ambasadorem 
společné myšlenky spolupráce  
a slušné politiky. Snad jsem jako 
místopředseda TOP 09 k tomu při-
spěl. Vždyť v Moravskoslezském 
kraji jsme byli téměř první, kteří se 
shodli na společných kandidátech 

do Senátu i do krajských voleb za 
SPOLU.

A nadále platí má slova, že spojo-
vat koalici demokratických stran 
má smysl. Jasně se to opět ukáza-
lo v loňských senátních volbách, 
kdy náš společný klub ODS a TOP 09 
posílil a kolega Tomáš Czernin 
se stal místopředsedou Senátu. 

Věřím, že i v příštím roce se nám 
podaří rozšířit naše senátní lavice, 
abychom byli jako členové TOP 09 
opravdu slyšet.
Slyšet a vidět musí být ale i Senát 
jako takový. Proto jsem se v po-
sledních dvou letech hodně snažil 
otevřít Senát více veřejnosti a roz-
hodl se věnovat našim seniorům, 
žákům a studentům, ale i malým 
skupinám návštěvníků Prahy, kte-
ré provázím po nádherných pro-
storách Senátu, kde se snažím 
vysvětlovat nejen jeho fungování, 
ale i jeho důležitost. Opět jsem 
se rozjel po školách, kde deba-
tujeme o fungování Parlamentu  
i zapojení mladých do politiky.  

V neposlední řadě jsem využil mož-
nosti Valdštejnských zahrad Sená-
tu a uspořádal s městy a obcemi  
z mého senátního obvodu kulturní 
program pro stovky návštěvníků. 
Naposledy se tak vracím ke svým 
slovům z projevu, že se více zasa-
dím o propagaci politiky do škol, 
mezi žáky a studenty a taky o vět-
ší informovat občanů, že svoboda 

je spojena s odpovědnos-
tí a právo s povinnostmi.
Jako předseda naší 
krajské organizace  
v Moravskoslezském 
kraji jsem hrdý na svém 

kolegy a kolegyně, protože se 
nám daří organizovat vzdělávací  
i společenské akce a také udržet 
ekonomickou i členskou stabi-
litu. A kdykoliv se na mě obrátil 
jakýkoliv člen TOP 09, vždy jsem 
se snažil pomoci svými dlouho-
letými zkušenostmi z politiky  
i z řízení školy či samosprávy.

Vážení přátelé, sami víte, že ještě 
zdaleka nemáme vyhráno a že 
před námi je ještě dlouhá cesta  
k prosperitě naší země i ke zlepše-
ní vztahů mezi lidmi. Věřím ale, že 
pokud i nadále budeme společně 
pracovat pro naši budoucnost, 
brzy se kýžené změny dočkáme.

Debatujeme o fungování  
Parlamentu i zapojení  

mladých do politiky




